
Inspreek tekst: 
 
Geachte wethouders, commissie, raadsleden, publiek en kijkers thuis, 

Goedenavond. Mijn naam is Gerald van der Valk, woonach g in Heerenveen Noord en vanavond wil 
ik u duidelijk maken waarom Heerenveen Noord ongeschikt is als loca e voor de ves ging van een 
AZC.  
Ik begrijp dat de focus van vanavond op Heerenveen West ligt, alszijnde plan A. Toch wil ik 
benadrukken dat Heerenveen Noord geen passend alterna ef als plan B biedt. Mijn betoog richt zich 
specifiek op Heerenveen Noord, alhoewel het ook raakvlakken hee  met de situa e in Heerenveen 
West. 
 
Juli vorig jaar heb ik samen met twee buurtgenoten een brief aan u gestuurd met overzichtelijke 
argumenten die ervoor pleiten om geen AZC in Heerenveen Noord te plaatsen. De brief hee  geleid 
tot een pe e en deze is nu reeds 760 ondertekend. 
  
In de afgelopen maanden hebben we intensief met het merendeel van alle frac es gesproken. 
Het is erg opvallend dat het leeuwendeel van de frac es tot dezelfde conclusie komen als ons: 
Heerenveen Noord is geen geschikte plek voor een AZC. 

Waar hebben wij dagelijks mee te maken? 
In Heerenveen Noord bieden wij feitelijk al ruimte aan: 
- het GGZ gebouw aan de Kastanjelaan waar ca. 50 personen met erns ge psychische, alcohol- en 
druggerelateerde problemen worden opgevangen. Dit is geen gesloten instelling. Sommigen lopen 
onder begeleiding door de buurt en sommigen zonder begeleiding. Dit zorgt er danook voor dat 
ouders met kinderen, het niet aandurven om hun kinderen zelfstandig in het Hepkema’s bos te laten 
spelen of alleen bij de naastgelegen speeltuin te laten gaan. Dit is een serieuze impact op je gevoel 
van veiligheid. 
- In Heerenveen Noord zijn er diverse beschermde woonvormen, zoals 10 appartementen in de 
Schoolstraat voor jongvolwassenen met psychische problemen. In gesprek met omwonenden is er 
een boel geluidsoverlast dag én nacht. 
- In Heerenveen Noord vangen wij nu 280 vluchtelingen uit Oekraïne op. Deze mensen willen graag 
meedoen in onze samenleving. Prak sch betekend dat onder andere gebruik maken van alle 
voorzieningen die we hebben, zoals onze basisschool, tandarts- doktersvoorzieningen, voortgezet 
onderwijsvoorziening. Wij zien dat de voorzieningen tegen harde grenzen aanzi en. Wij ervaren 
groter wordende klassen, huisartsen met een pa ëntenstop, ga zo maar door..  
- In Heerenveen Noord worden nu 50 huurwoningen gebouwd aan de Pastorielaan. De samenstelling 
is mij onbekend, maar ook deze nieuwe wijkbewoners (wv. 5-10% statushouders), willen gebruik gaan 
maken van de voorzieningen die onze wijk te bieden hee  .. maar hebben wij die nog wel voldoende 
te bieden?  
- Met Heerenveen Noord als alterna eve loca e voor een AZC gaat het raadsvoorstel compleet 
voorbij aan alle opvangplekken die wij nu al hebben en wat dat meebrengt aan belas ng, overlast en 
gevoel van veiligheid en druk op onze huidige voorzieningen. 

- Heerenveen Noord huisvest namelijk ook nog het ziekenhuis, maar ook diverse grote scholen. Dit 
zorgt dagelijks voor enorm veel reisbewegingen van scholieren, bezoekers en werknemers van het 
ziekenhuis door onze buurt. In de spitsuren veroorzaakt dat structurele verkeersopstoppingen, met 



name rondom de Zonnebloemstraat en wild parkeerders rondom het ziekhuis. Hulpdiensten maken 
frequent gebruik van deze route, wat sowieso extra risico's met zich meebrengt.  

Poli ecapaciteit en Veiligheidswaarborging: 
Hierbij komt de brief van 12 juli 2023 van de poli e en zij maakt duidelijk dat het ves gen van een 
AZC al jd invloed hee  op veiligheid en zorgt voor meer overlast, óók bij kleinere AZC’s. De poli e 
maakt zich hier zorgen over, omdat er niet voldoende capaciteit is en ook die capaciteit er ook niet 
komt door uw bezuinigingen. De poli e gee  duidelijk aan dat onze gemeente slechts beperkt kan 
rekenen op inzet van de poli e bij overlast.  
 
Het zou voor u een rode vlag moeten zijn, dat wij niet kunnen rekenen op de poli e als het gaat om 
onze veiligheid. Het is ook in strijd met de door u gestelde randvoorwaarden. Dit geld natuurlijk voor 
alle loca es binnen de gemeente Heerenveen. 

Conclusie: 
Geachte voorzi er, wat mij betre  spreken de feiten spreken voor zich.  
En ik u zult ook met mij een zijn dat Heerenveen Noord al meer dan genoeg opvangplekken huisvest. 
Hier past geen AZC met 300 plekken meer bij, dus wij zijn geen alterna ef plan B. De gemeente 
bestaat uit 11 verschillende wijken, het is nu de beurt aan een andere wijk in onze gemeente om 
ruimte te geven voor de beoogde opvangplekken. 

 

 


